
Uchwala Nr XXI/146/2012

Rady Miasta Marki

z dnia 15 lutego 2012 roku

w sprawie przyjecia Stanowiska w sprawie objecia miasta Marki pierwsza strefa
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Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku

o samorzadzie gminnym (Dz. u. z 2001 roku Nr 142, poz. 1591 z pozniejszymi

zmianami, uchwala sie co nastepuje:

§1

Przyjmuje sie "Stanowisko w sprawie objecia miasta Marki pierwsza strefa

biletowa' stanowiace zalacznik do niniejszej uchwaly,

§2

Przekazanie uchwaly Prezydentowi m. st. Warszawy oraz Dyrektorowi Zarzadu

Transportu Miejskiego w Warszawie powierza sie Burmistrzowi Miasta Marki.

§3

Uchwala wchodzi w zycie z dniem podjecia,
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Zalacznik Nr 1

do uchwaly Nr XXIl146/2012
Rady Miasta Marki

z dnia 15 lutego 2012 roku

Stanowisko w sprawie objs-cia miasta Marki pierwszC! strefC! biletowC!

Komunikacja autobusowa laczaca miasto Marki z Warszawa to jedna
z najwazniejszych potrzeb mieszkancow naszego miasta, ktorej zaspokojenie
stanowi szczegolny przedmiot troski mareckiego samorzadu. Od lat
wspolpracujemy w tym zakresie z wladzami stolicy. Od 2004 roku wspolpraca
ta opiera sie na zasadzie partycypacji naszego miasta w finansowaniu
dzialalnosci przewozowej majacej z zalozenia charakter deficytowy.

Linie autobusowe prowadzace do Marek maja charakter podmiejski. Wiaze
sie z tym zwiekszona oplata za przejazd. Co najrnniej od 2005 roku wladze
samorzadowe Marek czynia starania 0 objecie naszego miasta pierwsza strefa
biletowa, Za przyjeciem takiego rozwiazania przemawia niewielka odleglosc
naszego miasta od centrum stolicy.

W dniu 20 pazdziernika 2006 roku podpisany zostal list intencyjny,
w ktorym Zarzad Transportu Miejskiego oraz miasto Marki zadeklarowaly
wspolne dazenie do realizacji tego celu. W 2007 roku Zarzad Transportu
Miejskiego uzaleznil objecie Marek pierwsza strefa biletowa od zgody
na zwiekszenie udzialu w finansowaniu kosztow funkcjonowania linii
autobusowych z istniejacych owczesnie 25% do 60%. W owczesnych realiach
budzetowych przyjecie tego warunku nie bylo mozliwe. Nie oznaczalo to jednak
naszej rezygnacji z celu, ktory w swietle listu intencyjnego uznawalismy za eel
wsp6lny.

Jesienia 2011 roku na rece Burmistrza Miasta Marki oraz
Przewodniczacego Rady Miasta zlozono podpisana przez ponad 2 tysiace os6b
petycje w sprawie objecia miasta Marki pierwsza strefa biletowa Akcja
spoleczna zorganizowana przez mareckie struktury Prawa i Sprawiedliwosci
wywolala wielkie poruszenie wsrod mieszkancow, Glos zabral takze Zarzad
Transportu Miejskiego. W dniu 8 lipca 2011 roku na stronie intemetowej ZTM
ukazal sie komunikat, w ktorym stwierdzono, ze .Jnicjatywa pociaga za soba
dodatkowe koszty (780 tys. zl rocznie), dlatego wnioskodawcy powinni wskazac
zrodla finansowania w budzecie gminy Marki".

Na podstawie wspornnianego komunikatu w projekcie budzetu na 2012
rok zabezpieczone zostaly wieksze srodki na ten eel w wysokosci jednego
miliona zlotych, W naszym przekonaniu dawalo to gwarancje sfinansowania
projektu. Ku naszemu wielkiemu zaskoczeniu w pismie z dnia 11 stycznia 2012
roku oficjalne stanowisko Zarzadu Transportu Miejskiego nie pokrywalo sie z
trescia komunikatu intemetowego z dnia 8 lipca 2011 roku. Poinformowano nas,
ze przeprowadzono "analiz~ pomiarow napelnien oraz kontroli biletowych na
liniach podmiejskich obslugujacych Marki" Z analizy tej wynika, ze



przystapienie Marek do pierwszej strefy biletowej z jednoczesnym utrzymaniem
obecnego poziomu dofinansowania linii autobusowych (40%) przyniesie ZTM
straty na poziomie ok. 2.135.000 zl rocznie. Oznacza to prawie trzykrotny
wzrost oczekiwanego dofinansowania.

Warunki finansowe postawione przez Zarzad Transportu Miejskiego
w zasadniczy sposob przekraczaja nasze mozliwosci budzetowe. Po
przystapieniu miasta Marki do I strefy biletowej musielibysmy wyasygnowac z
budzetu Miasta ok. 4,4 mIn zlotych rocznie na funkcjonowanie transportu
zbiorowego. Poza tym nie rozumiemy i w zaden racjonalny sposob nie
potrafimy wyjasnic tak radykalnego zwiekszenia oczekiwan ZTM.

Deficyt funkcjonowania warszawskiej komunikacji miejskiej wynosi
okolo 60%. Wysokosc deficytu dla linii autobusowych prowadzacych do Marek
zostala przez ZTM ustalona na poziomie 82%. Ustalenie to budzi nasze
najpowazniejsze watpliwosci i zastrzezenia. W naszej ocenie nie jest mozliwe,
aby wplywy z biletow na liniach autobusowych prowadzacych do Marek mialy
pokryc zaledwie 18% kosztow ich funkcjonowania.

Ponadto pragniemy zwrocic uwage, ze naszej wspolpracy od poczatku
towarzyszylo przekonanie, ze linie autobusowe dojezdzajace do Marek
zaspokajaja takze potrzeby mieszkancow stolicy. W zwiazku z tym nikt dotad
nie kwestionowal zasady, ze deficyt wynikajacy z funkcjonowania komunikacji
laczacej Warszawe z Markami winien obciazac budzety obydwu gmin.

Wyrazajac nasz gleboki zawod i rozczarowanie nowym stanowiskiem
Zarzadu Transportu Miejskiego oraz nawiazujac do naszych bardzo dobrych
doswiadczen zwiazanych z dotychczasowa wspolpraca, nadal deklarujemy
gotowosc nawiazania wspolpracy w zakresie objecia Marek pierwsza strefa
biletowa, Oczekujemy zmiany stanowiska dotyczacego zakresu finansowania
projektu przez miasto Marki umozliwiajacego przystapienie Miasta do realizacji
opisywanego projektu na akceptowalnym dla naszego budzetu poziomie.
Oczekujemy takze przedstawienia wyliczen i analiz, z ktorych wynika
oczekiwanie partycypacji finansowej z naszej strony na tak wysokim poziomie.
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